



**Coptic Orthodox Patriarchate**  
**Diocese of Ohio, Michigan &**  
**Indiana**  
**St. Mary Coptic Orthodox Church**



**St. Mary and St. Joseph Newsletter**  
**November 2022**

- I. News
  - a. **Congregation Announcements**
    - i. Congratulations on the Baptism of Chelsea Iles. Welcome to the church family, Chelsea.
    - ii. Condolences to Mariam Noor and Monica Mansour and to all the family and friends of our dearly departed Mr. Nasr Matta Mansour.
  - b. **Liturgy:**
    - i. Please check the church calendar online (on the church website) to see the schedule of liturgies. This month, the mid-week liturgies and starting times vary from week to week.
  - c. **Aghapy Service:** Hala Barsoum and Nadine Ayad are organizing an Aghapy schedule for one or two families to prepare a meal each Sunday after liturgy. If you would like to participate in this service, please contact Hala or Nadine.
  - d. **Cleaning Service:** Hala Barsoum and Hope Asefa are organizing a cleaning schedule to clean the church each week. If any congregants want to participate in this very needed service, please contact Hala or Hope.
  - e. **Youth/Sunday School and Deacons' Service:**
    - i. After liturgy on Nov. 13, Fathers Makarios and Youannis announced the new **Sunday School leadership** positions that they have arranged, in collaboration with the servants and with Bishop Saraphim's blessing:
      1. Magdy Tawadrose has agreed to serve as Head of Sunday School, which will oversee elementary through college.
      2. Wasim Hanna will be the Head of College, assisted by Michael Sourial, Freddy William, Mark Gaied, and Luci Farris.
      3. George Bibawy will be Head of High School, with an assistant still being sought.
      4. Mona Stefanous will be Head of Middle School, assisted by Emile El-Shammaa.
      5. Mary Azmy and Amal Gerges will be Co-Heads of Elementary School, assisted by Evette Rizk. While Mary Azmy is on maternity leave, Amal Gerges will act as head.
    - ii. **Deacons' Service**, as voted by the Deacons
      1. Shereen Azer
      2. Mina Goergy

- iii. **Diocese College Retreat:** Dec. 16-18. More details coming soon. Please see Fr. Makarios for any questions.
- iv. **Saturday Service:** The Saturday evening service has been restarted. Please see Fr. Makarios for any questions.
- v. **Servants' Prep:** There is also a servants prep meeting that has begun. Please see George or Cecile Bibawy, or Hope Asefa.
- vi. **Math Tutoring:**
  - 1. Math Tutoring will be available every Saturday from 3 - 5 pm at church.
  - 2. Levels of math covered are: 4th grade math until 9th grade or Algebra 1. It will be concepts clarification groupwork to support school work.
  - 3. There will be a maximum of 6 kids per session.
  - 4. All proceeds from tutoring fees will go directly to St. Mary's. The cost will be: \$15/ hour, or \$10/ half-hour. Multiple children would be \$10/ child per hour.
  - 5. Fees should not prevent anyone who needs tutoring from getting it. Please see Medhat or Hope if this is your situation.
  - 6. Please bring payment to the tutoring session if not pre-paid.
  - 7. To reserve a slot, please contact Medhat at 614.440.3676 or Hope at 614.571.4563.
- f. **Giving Tuesday and Amazon Smile**
  - i. As the holidays approach, it is a great time to support the church while you shop. Please consider designating St. Mary's as your non-profit of choice through Amazon Smile.
- g. **Service Projects:**
  - i. A project is underway to collect home necessities for single mothers
  - ii. As done a few years ago, Hope will schedule another dinner provided by church members at Homeless Families Foundation (or similar)
  - iii. Plans are underway for college students to do a project at Huckleberry House
  - iv. Plans are underway for high school students to make care packages for the homeless in December.
  - v. Hope Asefa is heading all these services. She would welcome help with any of them; please do not hesitate to speak with her.
- h. **Parking:**
  - i. Please park only in designated parking spots in the north and south lots. If they are full, please park along one of the side streets where parking is permitted, or in the driveway of the church house.
  - ii. \*Please do not park along the driveway by the shed: it blocks people from entering and looping around to drop off the elderly and children.\*
- i. **Cemetery Plots—deadline approaching:** The cost of cemetery plots continues to increase. It is currently around \$3,200 for an individually purchased plot at Green Lawn Cemetery. Consequently, the church has decided to purchase another group of plots at a lower, group rate. This will be funded in part by money collected for previously purchased lots.
  - i. If you have a previously reserved plot that you have not paid for, you may choose to either reserve it for \$500 now and pay the balance at whatever the future cost will be when it is purchased, OR you may pay \$2,000 for it in full now. Please contact Hala Barsoum with your choice **by December 31, 2022**. If she has not heard from you, the plot will be considered released for others to reserve.

- ii. If you do not have a previously reserved plot and are interested in one, the cost is \$2,500. Please see Hala Barsoum or Karim Amin.
- j. **Insurance Talk**
- i. Sunday, December 11, following liturgy, all congregants are invited to hear a presentation about insurance options to guard families against unexpected or unaffordable expenses. George Kamel will present on these insurance options.
- II. As always, the Board welcomes input from the congregation. There is a suggestion box that has been placed in the back of the church and we invite anyone to place suggestions there. They can be anonymous if you wish. Alternately, Fr. Makarios and the members of the board would be happy to talk--please reach out to us.

## الاخبار

تهانينا على معمودية تشيلسي إيليس. مرحبا بكم في عائلة الكنيسة تشيلسي. التعازي لمريم نور ومونيكا منصور ولجميع أفراد أسرة وأصدقاء الراحل السيد نصر متى منصور

**القداسات:** يرجى التحقق من جدول الكنيسة عبر الإنترنت (على موقع الكنيسة) للاطلاع على جدول الليتورجيات. هذا الشهر ، تختلف الليتورجيات في منتصف الأسبوع وأوقات البدء من أسبوع لآخر

**خدمة أغابي:** تنظم هالة برسوم ونادين عياد جدول أغابي لعائلته أو عائلتين لإعداد وجبة كل يوم أحد بعد القداس. إذا كنت ترغب في المشاركة في هذه الخدمة، يرجى الاتصال بهاله أو نادين

**خدمة التنظيف:** تنظم هالة برسوم وهوب أسيفا جدول تنظيف لتنظيف الكنيسة كل أسبوع. إذا أراد أي من المصلين المشاركة في هذه الخدمة التي تشتد الحاجة إليها ، فيرجى الاتصال بهاله أو هوب

## الشباب و مدارس الأحد وخدمة الشماسية

بعد قداس الالهى في 13 نوفمبر أعلن الآباء مكارىوس ويوانيس عن المناصب القيادية الجديدة في مدرسة الأحد التي رتبوها بالتعاون مع الخدام وبمباركة الانبا سارافيم:

- مجدي تواضروس مشرف عام علي مدارس الأحد ، التي ستشرف على المرحلة الابتدائية حتى الكليات.
  - وسيم حنا الاشراف علي شباب الجامعه، ويساعده مايكل سوريال، وفريدي ويليام، ومارك جيد، ولوسي فارس.
  - جورج بباوي الاشراف علي المدارس الثانوية ، مع استمرار البحث عن مساعد.
  - منى إستيفانوس الاشراف علي المرحلة الإعدادية، يساعدها إميل الشماع.
  - ماري عزمي وأمل جرجس الاشراف علي المدارس الابتدائية، بمساعدة إيفيت رزق.
- و بما ان ماري عزمي في إجازة أمومة ، ستقوم أمل جرجس بالاشراف

**خدمة الشماسية :** كما صوتت عليها الشماسية:

شيرين عازر و مينا جورجي

خلوة كلية الأبرشية: 16-18 ديسمبر. مزيد من التفاصيل قريبا. يرجى مراجعة الأب مكارىوس لأي أسئلة.

**خدمة السبت:** تمت إعادة تشغيل خدمة مساء السبت. يرجى المراجعة مع ابونا مكارىوس لأي أسئلة.

**إعداد الخدام:** هناك أيضا اجتماع إعداد الخدام الذي بدأ. يرجى الاتصال بجورج أو سيسيل بباوي ، أو هوب أسيفا

## دروس الرياضيات

ستكون دروس الرياضيات متاحة كل يوم سبت بدءاً من 17 سبتمبر من الساعة 3 إلى 5 مساءً في الكنيسة و الدروس إبتداء من الصف الرابع إلي الصف التاسع Algebra 1 علي ان يكون العمل الجماعي لتوضيح المفاهيم لدعم العمل المدرسي بحد اقصي 6 طالب للحصة ستذهب جميع عائدات رسوم الدروس الخصوصية مباشرة إلى الكنيسة التكلفة ستكون كالتالي 15 دولار لكل ساعة أو 10 دولار لكل نصف ساعة و ان كان هناك اكثر من طالب من نفس العائلة 10 دولار للفرد .علي أن لا تمنع الرسوم أي شخص يحتاج إلى دروس خصوصية من الحصول عليها .  
لاحجز يرجى الاتصال بمدحت 6144403676 او هوب 6145714563

إعطاء الثلاثاء وابتسامة أمازون مع اقتراب العطلات ، يعد هذا وقتاً رائعاً لدعم الكنيسة أثناء التسوق. يرجى التفكير في Amazon Smile كمؤسسة غير ربحية من اختيارك من خلال St. Mary's.

**مشاريع الخدمة:** مشروع قيد التنفيذ لجمع الضروريات المنزلية للأمهات العازبات كما حدث قبل بضع سنوات ، ستقوم بجدولة عشاء آخر يقدمه أعضاء الكنيسة في مؤسسة العائلات المحتاجة رعاية (أو ما شابه ذلك) الخطط جارية لطلاب لطلاب المدارس الثانوية لعمل حزم رعاية للمحتاجين في Huckleberry House الجامعات للقيام بمشروع في ديسمبر. هوب أسيفا ترأس كل هذه الخدمات. وقالت إنها ترحب بالمساعدة في أي منها. من فضلك لا تتردد في التحدث معها.

**موقف السيارات:** يرجى ركن السيارة فقط في أماكن وقوف السيارات المخصصة في المناطق الشمالية والجنوبية. إذا كانت ممتلئة ، يرجى الوقوف على طول أحد الشوارع الجانبية حيث يسمح بوقوف السيارات ، أو في ممر منزل الكنيسة. \* من فضلك لا تقف على طول الممر بجانب السقيفة: فهو يمنع الناس من الدخول والالتفاف لإنزال كبار السن والأطفال.

**قطع أراضي المقابر - الموعد النهائي يقترب:** تستمر تكلفة قطع أراضي المقابر في الزيادة. تبلغ تكلفتها حالياً حوالي وبالتالي ، قررت الكنيسة شراء 3,200 Green Lawn. 3,200 دولار لقطعة أرض تم شراؤها بشكل فردي في مقبرة مجموعة أخرى من قطع الأراضي بسعر مجموعة أقل. سيتم تمويل هذا جزئياً من الأموال التي تم جمعها للقطع التي تم شراؤها مسبقاً. إذا كان لديك قطعة أرض محجوزة مسبقاً لم تدفع ثمنها ، فيمكنك اختيار إما حجزها مقابل 500 دولار الآن ودفع الرصيد بأي تكلفة مستقبلية عند شرائها ، أو يمكنك دفع 2,000 دولار مقابلها بالكامل الآن. يرجى الاتصال بهلا برسوم مع اختيارك بحلول 31 ديسمبر 2022. إذا لم تكن قد سمعت منك ، اعتبر المؤامرة مفرج عنها للأخريين للحجز. إذا لم يكن لديك قطعة أرض محجوزة مسبقاً وكنتم مهتماً بواحدة ، فإن التكلفة هي 2,500 دولار. يرجى الاطلاع على هالة برسوم أو كريم أمين

**فكرة جديدة للتأمين الأحد 11 ديسمبر** بعد القداس جميع المصلين مدعوون للاستماع إلى عرض تقديمي حول خيارات التأمين لحماية العائلات من النفقات غير المتوقعة أو التي لا يمكن تحملها. سيقدم جورج كامل خيارات التأمين

كما هو الحال دائماً ، يرحب المجلس بمدخلات المصلين. هناك صندوق اقتراحات تم وضعه في الجزء الخلفي من الكنيسة وندعو أي شخص لوضع اقتراحات هناك. يمكن أن تكون مجهولة إذا كنت ترغب في ذلك. بالتناوب ، سيكون الأب مكاربوس وأعضاء مجلس الإدارة سعداء بالتحدث - يرجى التواصل معنا  
سلام و نعمة